

No Sogneforening	
Mødetype	Dagsorden med referat til bestyrelsesmøde i Sognehuset
Mødedato / mødested	12.08.2024 kl. 19.30 – 22.00
Deltagere	Per Pedersen Bodil Lauridsen Anton Andersen Michael Mulbjerg Asger Thomsen Per Høgh Karin Lauridsen Sørensen
Fraværende	
Referent	Karin Lauridsen Sørensen
Dagsorden	1. Godkendelse af referat. 2. Siden sidst: Sommerfest afvikling – fredag – lørdag – oprydning søndag. hjemmesiden status platforme, status Røns Køleteknik – legepladsen godkendt, - godkendt til elcykel - 3. Økonomi –ansøgninger mølleudvalget (2 gange årlig) 4. Kommende aktiviteterFællesspisning den 30.08.2024 – 27.09.2024 Sylvester Larsen, Frivilligfest den 25 oktober, hvem laver maden? Wallis Bird den 26.10.2024 5. Aktiviteter, koncerter og foredrag mm i Sognehuset, er er nyt i støbeskeen? 6. Udvendig vedligeholdelse af Sognehuset og de grønne områder. Status på grillhytten, status aktivitetshuset gesims - udgåede træer, genplantning 7. Grillhytten – penge fra Jemogfix fonden status. 8. Bordet rundt – er dilettant flyttet? Træskilte i sognehuset. Til kalenderen Bestyrelsesmøder: Borgermøde ? - 12.08.2024 – 02.09.2024 07.10.2024 – 04.11.2024 Dato: 30.08.2024 fællesspisning - 14.09.2024 store maddag (er sognehuset udlejet?) Koncert 27.09.2024 Sylvester Larsen - Frivilligfesten 25 oktober – Koncert 26.10.2024 Wallis Bird Julebanko - julemarked
Pkt.	Referat
1.	Godkendt.
2.	Siden sidst: Per P deltog i det første evalueringsmødet med sommerfestudvalget, fik de sidste manglende bilag i hus.

	Hegn mangler at blive fjernet. Michael rykker Pernille for fjernelse af hegnet. Det blev drøftet om der er behov for vagter lørdag aften, det mener vi ikke, at der er. Fremadrettet skal der ikke være adgang til sognehuset lørdag aften, der skal lejes toiletvogne og så kan toilettet i gården evt. være åbent. Bilboksningssbanen bliver ikke pillet ned, den forventes at kunne holde et par år. Hjemmesiden skulle være ok fra den 10.08.2024 – Esben vil sætte Anton ind i hvordan det skal gøres. Per P oplyser at det er uklart hvad vi betaler for fra Webhuset, om det er for Vestrums side også, han ser kun rykkerne ikke selv fakturaen. Per P kontakter Ballum for at få kopi af faktura for at få overblik om tingene er blandet sammen. Røns Køleteknik, ingen afklaring – der er stadig vand på gulvet ved kølerummet når det er ekstra varmt og det runger i taget i aulaen/fordelingsrummet – Michael rykker for afklaring. Elcyklen er bevilget, Viborg cykler kontakter Per H vedr. levering. . Per H sender hvad han har modtaget vedr. krav til os som får en cykel stillet til rådighed. Forsikring af cyklen har vi ikke. Der skal laves plakater til sognehuset vedr. cyklen. Bodil orienterer om det til fællesspisning. Har vi kørt en tur med cyklen skal vi huske at lægge det på Facebook til inspiration for andre.																								
3.	Regning fra DGI modtaget for kontingent, der blev drøftet hvad vi har mulighed for at få for vores kontingent, blandt andet vores kursus vi havde i foråret. Folkedanserne har betalt, men vi mangler stadig penge fra Kirkeministeriet. Per P har fulgt op på sagen og det viser sig at det er Beierholm, som har syltet sagen. Per har rykket kraftig for afslutning, så vi kan få de sidste 98.000 kr. <table><tr><td>Børn og unge udvalg</td><td>kr.</td><td>25.072,67</td></tr><tr><td>Driftskredit</td><td>kr.</td><td>00,00</td></tr><tr><td>Intern Lotteri</td><td>kr.</td><td>39.313,55</td></tr><tr><td>Sportsudvalg</td><td>kr.</td><td>178.524,14</td></tr><tr><td>Støtteudvalg</td><td>kr.</td><td>63.936,59</td></tr><tr><td>Vindmølleudvalg</td><td>kr.</td><td>241.561,04</td></tr><tr><td>Forsamlingshuskonto</td><td>kr.</td><td>16.300,00</td></tr><tr><td>Total saldo</td><td>kr.</td><td>564.707,99</td></tr></table> Vedr. sommerfesten Der har været indtægter for 291.000 og udgifter for 238.000 hvilket giver et overskud lig sidste år 53.000 kr. Volf band koster 27.000kr.. Bilerne koster 25.000 kr. En gangs investering på ekstra terminaler 4 stk. 6.000 kr. – pengene til dette udbetales fra møllekontoen. Teltet skulle forudbetales i år. Per P oplyser at arkivet ønsker en computer mere. Vi afventer at de sender en ansøgning. Per H oplyser at kommunen har en pulje der afsat til ovenstående og at det er en Gitte som står for det. Elevatorfirmaet Rotved har ringet, den sidste faktura vi har fået fra dem, er sendt retur, de har tidligere sendt faktura, uden at de har været der. Der er kun skrevet i logbogen for elevatoren i 2017, dvs. at vi har betalt regninger for noget som de ikke har udført. Spørgsmålet er også om der er krav om offentlig overvågning. Per P og Michael arbejder videre med sagen.	Børn og unge udvalg	kr.	25.072,67	Driftskredit	kr.	00,00	Intern Lotteri	kr.	39.313,55	Sportsudvalg	kr.	178.524,14	Støtteudvalg	kr.	63.936,59	Vindmølleudvalg	kr.	241.561,04	Forsamlingshuskonto	kr.	16.300,00	Total saldo	kr.	564.707,99
Børn og unge udvalg	kr.	25.072,67																							
Driftskredit	kr.	00,00																							
Intern Lotteri	kr.	39.313,55																							
Sportsudvalg	kr.	178.524,14																							
Støtteudvalg	kr.	63.936,59																							
Vindmølleudvalg	kr.	241.561,04																							
Forsamlingshuskonto	kr.	16.300,00																							
Total saldo	kr.	564.707,99																							
4.	Fællesspisning – Anton og Per ved kassen, Bodil kommer også, Grillboys er med til at lave maden (Søren). Drikkevarer burde være ok, da fællesspisning blev aflyst sidste gang. Per P tjekker. Per H og Michael snakker sammen vedr. markedsføring af de 2 næste koncerter 27.09.2024 Sylvester Larsen (der kommer 4 mand, overnatning i aktivitetshuset), Wallis Bird den 26.10.2024. Vi havde en ide om at Generatorer var med i markedsføringen, men det er de åbenbart ikke. Frivilligfest – Michael laver maden. Per P har opfordret de unge mennesker fra sommerfestudvalget til at deltage. Michael har booket huset til ”Den store Maddag” 14.09.2024 så vi har mulighed for at spise i aulaen hvis vejret er dårlig.																								

5.	Aktiviteter Sognehuset Michael er blevet kontaktet af DK-Comedy som har 200 forskellige aktører. Der drøftes om vi har mulighed for at få kunstner til øvesaften på deres kommende shows, Datoen den 15.11.2024 er valgt til den næste biograften (Vildbassen), som Anton vil stå for. Han sætter selv noget i Focus.
6.	Michael har sat pil til spiring, som senere skal plantes ved sognehuset. Vinduerne i lejligheden er blevet skiftet af Jan Galsgaard. Det bliver vendt om det er Jan der skal lave de resterende reparationer som vi har, da han er en travl mand. Tagrende skiftes, så vand ikke løber ned af muren og ind i depotrummet i gymnastiksalen, (skal børnehuset kontaktes /fælles tagrende) Reparation ved navneskilt på muren, udskiftning af fuger i No Body indvendig mm. Få pris fra Jan og hvornår det kan gøres, Karin kontakter Jan for pris og tidshorisont. Aktivitetshuset – Per P har talt med Roland og Pieth men der er ikke noget konkret om hvornår de påbegynder arbejdet med renovering af gesims/ fået tilbud på det.
7.	Grillhytten – ansøgningen er sendt den 14 maj 2024 – de lover svar efter 4 mdr., hvilket snart er gået. Bliver det ikke et positivt svar, har Ørnghøj/Grønbjerg en lignende hytte stående som vi kan se om det er sådan det skal laves. Der bliver foreslået, om vi selv skal betale færdiggørelsen hvis vi ikke får bevilliget materialerne fra jemogfix. Vi afventer til næste møde med at afgøre det.
8.	Bordet rundt Anton laver kort til placering ved cykelstien på sydsiden til orientering, når du kommer til No. Kortet skal være forsynet med QR-kode med info om området. Bodil er blevet kontaktet af børnehuset for fælleskøb af hjerterstarter til en pris af 11.000 kr. Vi siger nej tak herfra, da vi mener at en hjerterstarter i byen er nok. Vi skal have gjort opmærksom på at den eksisterer via info i sognehuset. Karin forespurgte på førstehjælpskursus vedr. børn som det var noget huset skulle arrangere. Karin undersøger om Trygfonden vil give tilskud til et kursus. Der hersker åbenbart tvivl om hvornår kontingent til sognehuset skal betales. Der aftales at vi skal have et skriv på Facebook februar som Husker. Anton opdatere vores huske seddel med ovenstående vedr. kontingent og sender den til resten af bestyrelsen. Torsdagsholdet har forespurgt om en rengøringsvenlig belægning til rengøringsrummet, Michael spørger Carsten Madsen om han kan tage opgaven. Fejemaskine udtrykker torsdagsholdet at de har svært ved at håndtere. De får den ikke brugt. Michael ønsker at beholde den, da det er det eneste han har når der skal ryddes sne. Michael vil se om han kan få den til at køre bedre. Bodil orientere torsdagsholdet om ovenstående. Affaldscontainer skal flyttes om foran – Michael orientere renovationen. Vi skal have sikret at containerne kan tømmes uden at køre ud i gruset. Græsset rundt om den nye sti ved den gamle fodholdbane gror ind over stien, Michael spørger havefrisøren om det er noget de vil tage sig af. Der gives ok til bortskaffelse af 2 brandslukkere som står i skuret. Michael undersøger hvad det vil koste at etablere 2 gelændere ved nedgang i cafeen. Bodil gør opmærksom på et stor hul i asfalten der er blevet ud for boligforeningshusenenår du kører om til aktivitetshuset. Vi er enige om at det må være en fælles udgift for kommunen, Ringkøbing/Skjern boligforening og os. Per P har opgaven med kontakt til de andre. Anton oplyser at han laver et privat høringssvar til kommunen vedr VE midler fra biogas. Han vil foreslå at de må bruges til vedligeholdelse i sognehuset. Bodil oplyser at Lokalt historisk arkiv vil gerne have koblet sensor fra i deres lokale. Der mangles at bliver udskiftet 3 lysstofrør i gymnastiksalen som børnehuset lovede at udskifte, men da de mener det vil tage et ½ år inden det sker, gør Michael det og sender en regning til den for arbejdet.